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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicaliștii din sănătate: Nu oprim protestele 
Protestele continuă, anunţă sindicatele din Sănătate, dar pichetarea de săptămâna viitoare se amână. Sunt 
concluziile discuţiilor de la Guvern dintre sindicalişti, premier şi mai mulţi miniştri. Reprezentanţii cadrelor 
medicale au intrat la discuţii decişi să îi convingă pe guvernanţi să renunţe la mutarea contribuţiilor sociale în 
sarcina angajatului pentru că asta ar duce la scăderi salariale, spun ei. Nu au avut, însă, succes. 
 „Concret nu vă pot spune că am ajuns la o soluție pentru a rezolva problemele. Iarăşi, la mijloc rămâne probllema 
cu trecerea dărilor sociale, alea sunt, nu contribuţii, de la angajator la angajat, probl delicată pe care trebuie să o 
stabilim cu confederaţiile mâine”, a spus Leonard Bărăscu, preşedintele Federaţiei Sanitas. 
„Cred că abia acum s-au pus bazele unei negocieri, au acceptat ideea că există riscul unei pierderi salariale, există 
un acord de principiu că vom lucra împreună, că vom garanta să nu ajutăm la pierderile salariale. S-a propus un 
nou model de calcul pentru sporuri, ca să distribuim într-un mod uniform creşterile salariale”, a spus și Viorel 
Rotila, preşedintele Federaţiei Solidaritatea sanitară. 
„A fost o discuţie lungă, bataioasă, doar că depindem de rezultatul de mâine, de discuțiile cu federațiile sindicale 
în legătură cu transferul contribuţiilor. Pichetarea de miercuri se amână, nu se anulează, protestul rămâne 
deschis, vedem ce se întâmplă săpămâna viitoare”, a adăugat Gheorghe Chiş, reprezentantul Federaţiei 
Ambulanţa. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Liviu Dragnea: Legea salarizării nu se poate aplica fără transferul contribuțiilor 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, susține că ar fi avut și el aceeași reacție la protestele sindicaliștilor ca premierul Mihai 
Tudose - care a spus că ar putea să ia în calcul renunțarea la transferul contribuțiilor - și a explicat că legea 
salarizării nu poate fi pusă în aplicare fără trecerea contribuțiilor de la angajator la angajat. 
"Vreau să spun că și eu aș fi avut poate aceeași reacție și vreau să explic asta, pentru că s-a discutat cu sindicatele 
și ieri, și astăzi și se discută și mâine. Aș vrea să și spunem despre ce este vorba, cu tot respectul față de mișcarea 
sindicală", a precizat Liviu Dragnea, joi seara, într-o emisiune la RTV. 
Președintele PSD a exemplificat cu situația din sistemul public de sănătate și a subliniat că trebuie făcută diferența 
între venituri, care pot scădea, și salarii, care nu vor scădea în urma transferului de contribuții și aplicării legii 
salarizării. 
"Fondurile pentru cheltuielile salariale în 2017 sunt undeva la 14 miliarde de lei (în sănătate — n.r.). Pentru 2018 
ca efect al legii salarizării acest fond crește cu 2,9 miliarde. Să zicem 3 miliarde de lei în plus la salarii pentru anul 
viitor. Sigur că îți pui întrebarea, dacă cele 3 miliarde de lei în plus generează proteste. Discutăm de 32.000 de 
oameni din sistemul de sănătate cărora le pot scădea veniturile, nu salariile. Asta este o chestiune pe care o poți 
aborda separat, punctual și știu că premierul, dacă nu a făcut-o, sper să ceară, dacă nu mâine, zilele următoare, să 
vedem de ce n-au venit informațiile de la Ministerul Sănătății când ministrul Muncii și noi în Parlament lucram la 
legea salarizării, mă refer la informațiile legate de salarii. Eu am înțeles astăzi că n-au vrut să dea informațiile de 
acolo niște funcționari pentru că, vezi Doamne, sunt date cu caracter personal", a spus liderul social-democraților. 
Dragnea a făcut referire la faptul că venitul unui infirmier poate ajunge la 4.000 de lei, adică egal cu un 
conferențiar doctor. "Încercăm să punem ordine în această ierarhie salarială", a spus el. 
Președintele PSD a explicat că nu se poate pune în aplicare legea salarizării fără să se implementeze și transferul 
de contribuții de la angajator la angajat, ceea ce va fi în beneficiul salariaților. Altfel, a spus el, dacă există 
nemulțumiri, atunci se poate face o creștere a salariilor cu 5% și lucrurile pot rămâne la fel. 
"Despre mutarea contribuțiilor, normal că premierul a avut o astfel de reacție, poate că aș fi avut-o și eu, pentru 
că aici poți să spui așa: bun, dacă vă deranjează această mutare de contribuții, care mărește contribuția la pensii 
pentru fiecare, o dăm la o parte, dar asta înseamnă că nu mai punem în aplicare legea salarizării. A, păi nu, că 
legea salarizării o vrem. Păi nu, că una fără alta nu merge. Și atunci, sigur că poți să ai o astfel de reacție. Pe de 
altă parte, dacă mărim cu 3 miliarde fondul de salarii, vorbim la sănătate, și tot sunt nemulțumiri, atunci facem 
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altceva, nu mai mărim cu 3 miliarde, mărim cu 5%. La fiecare 5% și atunci nu mai sunt supărări", a afirmat Liviu 
Dragnea. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Negocieri dure între sindicate și Guvern: Cu ce soluţii vine premierul Mihai Tudose? 
Negocieri dure între sindicate și Guvern. Executivul caută soluții să-i mulțumească pe cei din Sănătate și din 
Educație. Motivul nemulțumirilor - salarii mai mici din 2018. Sindicaliștii au reproșat guvernului faptul că noul 
sistem de impozitare i-ar lăsa, la final, cu venituri mai mici decât cele promise. 
Guvernul ar putea renunța la transferul contribuțiilor la angajator pe fondul protestelor sindicaliștilor. Sindicaliștii 
reclamă faptul că noul sistem de impozitare pregătit i-ar lăsa cu venituri mai mici din 2018. 
Premierul Mihai Tudose a precizat că se caută soluții pentru ca salariile din 2018 să-i mulțumească pe sindicaliști. 
Una dintre variante ar fi o compensare prin legea salarizării și renunțarea la transferul contribuțiilor sociale 
Pe de altă parte, preşedintele PSD, Liviu Dragnea spune că nu se poate aplica legea salarizării fără transferul 
contribuțiilor. "Poate facem altceva și mărim cu 5%", a precizat şeful PSD. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Dragnea: Nu ne împrumutăm la FMI; România are bani, problema e că aceia care primesc salarii mărite protestează 
Președintele PSD, Liviu Dragnea, afirmă că România nu se va împrumuta de la FMI și respinge astfel informațiile 
vehiculate în ultimul timp de formațiunile de opoziție. 
"PNL poate să se împrumute sau USR poate să se împrumute, că și așa s-ar putea să rămână fără bani, s-ar putea 
să le confiște banii pentru că au avut o finanțare ilegală a partidului. România are bani, problema noastră e că noi 
mărim salariile, iar cei care primesc salarii mărite protestează. Nu ne împrumutăm", a declarat Dragnea joi seara 
la RTV. 
Referitor la contracararea efectelor creșterii ROBOR, liderul PSD a subliniat că își pune "mari speranțe" în 
colaborarea dintre Guvern și Banca Națională. 
"Îmi pun foarte mari speranțe în BNR, în colaborarea dintre Guvern și BNR, pentru că sunt două instituții care 
împreună au același obiectiv, stabilitate economică și stabilitate financiară. BNR are pârghii la îndemână pentru a 
interveni și cred că o va face, dacă nu cumva a făcut-o", a spus Dragnea. 
Totodată, pe tema TVA split Liviu Dragnea a precizat că ordonanța este în vigoare și că acum este o perioadă de 
opțiune. "Se discută intens cu mediul economic, eu sunt absolut convins că în final toți cei care sunt cinstiți și care 
sunt buni platnici vor fi mulțumiți și o vor susține", a afirmat el. 
Pe de altă parte, Dragnea a spus că nu se pune problema de a modifica termenul de 1 ianuarie 2018 de la care se 
va aplica plata defalcată a TVA. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dragnea despre modificarea legilor justiției: Săptămâna viitoare vom discuta în coaliție și pornim la lansarea 
dezbaterii 
Liderii coaliției de guvernare vor discuta săptămâna viitoare forma finală a pachetului de legi pe justiție, după care 
va începe etapa dezbaterii acestuia, a declarat joi președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, lider al PSD. 
El spune că ministrul justiției, Tudorel Toader, se apropie de final cu acest pachet. 
„Astăzi dl Toader n-a putut să ajungă la ședința de guvern. Din ce știu, și ce știe și premierul, este că acum, 
după ce a venit avizul de la CSM — de fapt a venit un reject 'nu e nimic un acolo', o mare parte din propunerile 
ministrului justiției au fost primite la Ministerul Justiției mai demult din partea CSM-ului—, că lucrează la forma 
finală. Și, în perioada următoare, săptămâna viitoare, va avea (ministrul justiției — n.r.) o discuție cu premierul, 
vom discuta în coaliție despre acest pachet de legi și vom purcede la lansarea dezbaterii”, a declarat Dragnea la 
un post de televiziune, potrivit Agerpres. 
În opinia acestuia, trebuie să înceapă dezbaterea în Parlament, „așezat, transparent, normal, cu bună-credință, 
în care cei care într-adevăr sunt implicați în acest sistem să vină la Parlament în comisia specială care a fost 
constituită pentru acest scop să se dezbată strict aceste legi, cu argumente, fără să mai vedem la televizor tot 
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felul de specialiști — între ghilimele — în ale justiției și în ale dreptății care spun că nu sunt bune, care spun că 
afectează independența justiției și care spun că prin aceste legi se subordonează justiția cuiva, dar care nu se 
duc pe prevederi”. 
„Am înțeles că s-a generat foarte mult scandal pe cine numește procurorii-șefi și pe Inspecția Judiciară. 
Ministrul Justiției a spus de la început că sunt două variante acolo — ori să treacă la Ministerul Justiției ori să 
fie instituție autonomă. Eu am spus de la început, în mai multe rânduri: în opinia mea, Inspecția Judiciară 
trebuie să fie o instituție autonomă. (...) Eu până acum n-am găsit argumente, chiar dacă intru în divergență cu 
ministrul justiției, ca președintele României să nu fie scos din această procedură de numire. O să vedem ce se 
întâmplă în Parlament. Le dăm la o parte pe aceste două. Unde este problema? (...) Este prea multă patimă în 
condițiile în care Parlamentul este locul unde să se discute serios, să se dezbată serios, să vină toate asociațiile 
magistraților. Și acolo, împreună cu parlamentarii, să dea forma finală pentru orice articol”, a arătat 
președintele Camerei Deputaților. 
Întrebat dacă pachetul de legi pe justiție ar trebui sa intre săptămâna viitoare în ședința de guvern, Dragnea a 
spus: „Nu știu, cred că ar fi bine să avem o discuție în coaliție să vedem care e cea mai bună procedură — prin 
guvern, poate în parlament, în care să vină ministrul justiției acolo, la comisie, să fie la fiecare zi de dezbatere 
împreună cu asociațiile magistraților”. 
Potrivit acestuia, este important ca dezbaterile să fie finalizate până la sfârșitul acestei sesiuni parlamentare, 
neafectând independența justiției, „ci, dimpotrivă, punând ordine”. 
Liviu Dragnea a reafirmat că atât el, cât și PSD „sunt o țintă”, în condițiile în care „PSD are o cotă uriașă în 
sondaje”. El a susținut că „sunt două direcții de acțiune — o țintă a reprezentat-o și o reprezintă Guvernul, iar 
cealaltă, partidul și președintele partidului”. 
„Nu mai avem ce să ascundem — este o țintă PSD-ul, sunt o țintă eu, este clar, din păcate, sunt instituții care se 
implică în jocul politic și folosesc mijloace nepolitice și arme nepolitice. (...) Ce am făcut noi — și am generat 
reacții negative și acțiuni violente, uneori chiar disperate împotriva PSD și a mea — am început să nu ne mai 
facem că nu vedem, să spunem despre lucruri, să vorbim despre realități, despre abuzuri. Tot timpul am avut 
această linie, nu am vorbit împotriva unei persoane anume, ci împotriva unor atitudini, declarații, stenograme, 
înregistrări, copii sunați pentru a fi înștiințați că trebuie să vină părinții la audieri. Acea doamnă în vârstă 
chemată la audieri, mama sunată că trebuie să meargă fiica la audieri, dezvăluiri, procurorul 'Portocală' și alți 
procurori. Acele mărturisiri ale unei doamne din Inspecția Judiciară. Toate aceste lucruri arată că de fapt de ani 
de zile se practică o serie de abuzuri prin încălcări de Constituție, prin încălcarea drepturilor fundamentale ale 
omului, prin încălcarea procedurilor din legi și din codurile penale. Sigur că asta a deranjat și deranjează”, a 
susținut el. 
Liviu Dragnea a reafirmat că ceea ce așteaptă oamenii de la PSD se referă la modificarea și completarea legislației. 
„Nu mă interesează foarte mult cine rămâne în ce funcție, ci ca legislația să se schimbe în așa fel încât cetățenii 
să știe că beneficiază de un sistem de împărțire a dreptății corect, că judecătorii nu mai sunt supuși presiunilor. 
(...) Și că cine a greșit plătește, iar cine nu a greșit nu trebuie sa fie târât, distrus, distrusă familia, firma, cariera. 
Și asta se poate face prin lege. Degeaba schimbăm pe cineva dacă sistemul rămâne la fel, dacă atitudinea 
rămâne la fel, dacă metodele rămân la fel. Și atunci, ceea ce a propus ministrul justiției ca proiect de modificare 
a legilor justiției în cea mai mare parte sunt chestiuni dorite, firești, care așază sau duc către normalitate 
sistemul de justiție”, a susținut liderul PSD. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Lia Olguța Vasilescu aruncă BOMBA: Schimbă definiția PENSIEI, astfel încât doar unii pensionari vor beneficia 
de avantaje 
Schimbare radicală la legea pensiilor. În direct la România TV, la emisiunea Andreei Creţulescu, ministrul Muncii, 
Lia Olguţa Vasilescu a făcut anunţul. Legea pensiilor se modifică în sensul în care aceasta se va redefini. Doar unii 
dintre pensionari vor mai fi cuprinşi în noua lege. 
"5 milioane de pensii vor trebui recalculate. Nu vom face publică această lege până când nu este gata şi nu vom 
avea toate calculele, dar şi girul politic. Vom redefini pensia. Vor fi pensionari cei care au vechime în muncă. Nu 
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vor fi consideraţi pensionari cei cu pensia socială minim garantată. Ei vor fi pe o altă lege. Ei nu vor fi amestecaţi 
cu ceilalţi pensionari care vor avea pensie în funcţie de contributivitate", a spus ministrul Muncii. 
Vasilescu a vorbit şi despre recalcularea pensiilor prin prisma acordului global. Ce trebuie să facă pensionarii 
pentru a li se adăuga la calculul pensiei. "Acordul global este introdus în noua lege. Victor Ciorba m-a rugat să 
luăm în calcul acest acord global. Aşa este normal să fie. Cei care vin cu adeverinţe şi pot să dovedească acest 
acord global, bine. Pe restul nu îi putem crede pe cuvânt. Ne pare rău. Legea va fi aplicată în două trepte. 
Nu creştem vârsta de pensionare nici pentru femei, nici pentru bărbaţi. Rămâne la fel ca şi până acum. Cei care 
vor să rămână în sistem şi după vârsta de pensionare, pot rămâne, dar fără a cumula pensia cu salariul. Eu nu sunt 
de acord cu acea prevedere a legii care spune că ies la pensii oamenii din oraşele în care a existat poluare. Aşa 
ieşim la pensie cu toţii cu doi ani mai devreme", a spus Olguţa. 
(Sursa: Roamania TV) 
 

 Declarația care schimbă totul! Ministrul Muncii admite că salariile pot scădea, după transferul contribuțiilor 
sociale 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a explicat miercuri, la Antena3, ce se va întâmpla cu salariile din mediul 
privat, după ce contribuțiile vor trece la angajat de la angajator. 
„În programul de guvernare așa este trecut și eu cred că așa trebuie să rămână. Întreg programul de guvernare 
este interconectat, în sensul că și legea pensiilor se referă la acest sistem de contribuții, creșterile pe pensii se vor 
raporta la o altă bază mult mai mare, vorbim de un alt salariu brut, apoi vorbim despre faptul că salariile nu scad, 
ci dimpotrivă cresc”, a declarat Lia Olguța Vasilescu. 
„Angajatorul nu trebuie să pună niciun ban în plus, doar trebuie să-și dea partea cât plătește acum. El plătește 
cheltuieli totale pe salariul minim. (...) La nivelul salariului minim pe economie nu se poate schimba. Brutul este 
1450 de lei. Cheltuiala totală a angajatorului este de 1781 de lei. Angajatorul va fi obligat prin lege ca această 
cheltuială să se transforme în salariul minim brut. Asta este valabil și pentru sectorul de stat și pentru cel privat. În 
ceea ce îi privește pe ceilalți, care au peste nivelul minim, vom da o normă tranzitorie prin care angajatul va primi 
tot suma de bani pe care o avea (...) Nicio lege nu este perfectă. Nu putem garanta că mâine un patron nu va 
reduce salariul”, a ținut să precizeze ministrul Muncii. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Ce decizii pregăteşte premierul Mihai Tudose. Ședința a fost amânată pentru ora 17 
UPDATE: Şedinţa de Guvern programată joi la ora 16,00 a fost amânată pentru ora 17,00, au declarat 
pentru AGERPRES surse guvernamentale.  Conform surselor citate, şedinţa a fost amânată pentru că mai sunt 
necesare avize pe anumite proiecte de acte normative. 
Proiectele de acte normative care ar putea fi incluse pe agenda şedinţei Guvernului României din 5 octombrie 
2017, ora 16.00 
PROIECTE DE LEGI 
1. PROIECT DE LEGE pentru modificarea şi completarea Legii nr.249/2015 privind modalitatea de gestionare a 
ambalajelor şi a deşeurilor de ambalaje 
PROIECTE DE ORDONANŢE DE URGENŢĂ 
1. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru completarea Ordonanţei de urgentă a Guvernului nr.52/2017 
privind restituirea sumelor reprezentând taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru 
autovehicule, taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule şi timbrul de mediu pentru autovehicule 
2. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru completarea art.9 din Legea poliţiei locale nr.155/2010 
3. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru modificarea şi completarea Ordonanţei Guvernului nr.39/2005 
privind cinematografia 
4. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru modificarea şi completarea Legii nr.160/1998 pentru 
organizarea şi exercitarea profesiunii de medic veterinar 
5. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru modificarea şi completarea Ordonanţei Guvernului nr.42/2004 
privind organizarea activităţii sanitar-veterinare şi pentru siguranţa alimentelor şi pentru modificarea Ordonanţei 
Guvernului nr.83/2003 privind aprobarea posturilor de inspecţie la frontieră organizate în punctele de trecere a 
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frontierei stabilite pentru importul, exportul şi tranzitul tipurilor de mărfuri supuse controalelor sanitare 
veterinare şi pentru siguranţa alimentelor, precum şi condiţiile de aprobare a posturilor de inspecţie la frontieră 
responsabile pentru controalele sanitare veterinare ale animalelor vii provenite din ţări terţe şi pentru controalele 
sanitare veterinare şi pentru siguranţa alimentelor ale produselor alimentare şi hranei pentru animale provenite 
din ţări terţe 
PROIECTE DE HOTĂRÂRI 
1. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea amendamentului convenit prin schimbul de scrisori semnate la 
Bucureşti la 23 iunie 2017 şi la Paris la 5 iulie 2017 între Guvernul României şi Banca de Dezvoltare a Consiliului 
Europei, la Acordul-cadru de împrumut dintre România şi Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei semnat la 2 
februarie 2007 la Bucureşti şi la 9 februarie 2007 la Paris, pentru finanţarea primei faze a Proiectului ''Sistem 
integrat de reabilitare a sistemelor de alimentare cu apă şi canalizare, a staţiilor de tratare a apei potabile şi 
staţiilor de epurare a apelor uzate în localităţile cu o populaţie de până la 50.000 locuitori'' 
2. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru completarea art.3 din Hotărârea Guvernului nr. 358/2016 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare a Agenţiei Naţionale de Administrare a Bunurilor indisponibilizate, a 
organigramei, a parcului auto şi a modului de utilizare a acestuia, precum şi pentru completarea Hotărârii 
Guvernului nr. 652/2009 privind organizarea şi funcţionarea Ministerului Justiţiei, precum şi pentru schimbarea 
sediului Agenţiei Naţionale de Administrare a Bunurilor Indisponibilizate 
3. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea art. 5 alin. (1) din Hotărârea Guvernului nr. 845/2015 privind 
stabilirea unor obligaţii şi sancţiuni ce revin operatorilor care introduc pentru prima dată pe piaţă produse din 
lemn, în conformitate cu Regulamentul (UE) nr. 995/2010 al Parlamentului European şi al Consiliului din 20 
octombrie 2010 de stabilire a obligaţiilor ce revin operatorilor care introduc pe piaţă lemn şi produse din lemn 
4. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea punctelor 3.1.3 şi 3.2.1 din Strategia privind tranziţia de la 
televiziunea analogică terestră la cea digitală terestră şi implementarea serviciilor multimedia digitale la nivel 
naţional, aprobată prin Hotărârea Guvernului nr.403/2013 
5. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind suplimentarea pe anul 2017 a sumei prevăzute ca justă despăgubire aprobată 
prin Hotărârea Guvernului nr. 67/2016 privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate 
privată care constituie coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de interes naţional "Secţiunea 2A 
Ogra-Câmpia Turzii pe teritoriul localităţilor Bogata, Cheţani, Cucerdea, Cuci, Iernut, Luduş şi Ogra din judeţul 
Mureş şi pe teritoriul localităţii Luna din judeţul Cluj din cadrul obiectivului de investiţii de interes naţional 
Autostrada Braşov-Târgu Mureş-Cluj-Oradea", precum şi modificarea anexei nr. 2 la Hotărârea Guvernului nr. 
67/2016 
6. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind transmiterea unor imobile aflate în domeniul public al statului, din 
administrarea Autorităţii Naţionale Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor-Direcţia Sanitar-
Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor a municipiului Bucureşti în administrarea Autorităţii Naţionale Sanitare 
Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor-Institutul de Igienă şi Sănătate publică Veterinară 
7. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea anexei nr.1 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
8. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea alocării unei sume din bugetul asigurărilor pentru şomaj pe anul 
2017 pentru plata venitului lunar de completare de care beneficiază persoanele disponibilizate de la Societatea 
Naţională de Închideri Mine Valea Jiului S.A 
9. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea art.10 alin. (4) din Hotărârea Guvernului nr.1174/2014 privind 
instituirea unei scheme de ajutor de stat pentru reducerea accizei la motorina utilizată în agricultură 
10. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind numirea unui membru al Plenului Oficiului Naţional de Prevenire şi Combatere 
a Spălării Banilor şi pentru numirea preşedintelui Oficiului Naţional de Prevenire şi Combatere a Spălării Banilor 
11. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a imobilelor aflate în domeniul public al 
statului şi în administrarea Ministerului Sănătăţii prin Spitalul de Psihiatrie şi pentru Măsuri de Siguranţă Jebel 
12. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea denumirii, a datelor de identificare şi actualizarea valorii de 
inventar, a unui imobil aflat în domeniul public al statului şi administrarea Ministerului Tineretului şi Sportului 
MEMORANDUMURI 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
1. MEMORANDUM cu tema: Negocierea Memorandumului de înţelegere dintre statele membre ale Reţelei 
Anticorupţie a Organizaţiei pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică (OCDE) şi OCDE cu privire la strategia de 
finanţare a reţelei 
2. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea iniţierii negocierii Memorandumului de cooperare între Ministerul 
Tineretului şi Sportului din România şi Autoritatea Generală pentru Tineret şi Sport din Emiratele Arabe Unite 
3. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea organizării concursurilor pentru ocuparea unor posturi vacante/temporar 
vacante din cadrul Ministerului Dezvoltării Regionale, Administraţiei Publice şi Fondurilor Europene şi din cadrul 
unor instituţii publice şi organe de specialitate ale administraţiei publice centrale aflate în subordinea Ministerului 
Dezvoltării Regionale, Administraţiei Publice şi Fondurilor Europene 
4. MEMORANDUM cu tema: Înfiinţarea unei Comisii interinstituţionale de evaluare a situaţiei reţelelor electrice 
de distribuţie 
5. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea deblocării unor posturi vacante de conducere în Ministerul Afacerilor 
Interne 
6. MEMORANDUM cu tema: Înfiinţarea de către Secretariatul General al Guvernului a Fundaţiei CENTENAR, 
persoană juridică fără scop lucrativ 
PUNCTE DE VEDERE 
1. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la proiectul de Lege pentru modificarea și completarea Ordonanței 
de urgenţă a Guvernului nr. 99/2006 privind instituțiile de credit și adecvarea capitalului, provenit dintr-o 
propunere legislativă iniţiată de domnul senator PSD Viorel Arcaș împreună cu un grup de parlamentari PSD, PNL, 
ALDE, UDMR, Minorități Naționale, neafiliați (Bp. 340/2016, Plx. 427/2016) 
2. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea Ordonanței Guvernului 
nr. 43/1997 privind regimul drumurilor, iniţiată de domnul deputat PMP Ionuț Simionca împreună cu un grup de 
parlamentari PSD, PMP, PNL, USR, UDMR, ALAR, Minorități Naționale (Bp. 265/2017) 
3. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind semnalizarea corespunzătoare a 
drumurilor publice la nivel cu calea ferată iniţiată de domnul deputat ALDE Cucșa Marian Gheorghe împreună cu 
un grup de parlamentari ALDE (Bp. 270/2017) 
4. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii nr. 
550/2004 privind organizarea și funcționarea Jandarmeriei Române, a Legii nr. 364/2004 privind organizarea și 
funcționarea Poliției Judiciare, Legea nr. 333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția 
persoanelor și a Ordonanței de Urgență a Guvernului nr. 20 din 11 martie 2009 pentru modificarea art. 13 alin. (2) 
și (3) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 30/2007 privind organizarea și funcționarea Ministerului 
Afacerilor Interne și pentru reorganizarea unor unități din subordinea Ministerului Afacerilor Interne, iniţiată de 
domnul senator PSD Viorel Salan împreună cu un grup de parlamentari PSD, PNL, ALDE, PMP (Plx. 211/2017) 
5. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind transmiterea unor imobile din 
domeniul public al statului în domeniul privat al statului și în proprietatea asociațiilor angajaților din centrele de 
perfecționare profesională agricolă, iniţiată de domnul deputat PSD Ioan Munteanu împreună cu un grup de 
deputați PSD, ALDE (Bp. 248/2017) 
6. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind declararea Zilei de 10 mai drept 
„Ziua independenței naționale”, iniţiată de domnul senator ALDE Ion Hădârcă (Bp.173/2017) 
 (Sursa: Agerpres)  
 

 ULTIMA ORĂ: Şefa CSM a BLOCAT întâlnirea judecătorilor cu ministrul Justiţiei 
Preşedintele CSM, Mariana Ghena, a blocat întâlnirea care trebuia să aibă loc joi între secţia de judecători a CSM 
şi ministrulul Justiţiei, Tudorel Toader. Aceasta a refuzat solicitarea formulată de cinci judecătoare membre CSM, 
cu motivaţia că ministrul Justiţiei trebuie să discute cu plenul, nu doar cu secţia de judecători. 
"În cursul zilei de ieri, 4.10.2017, orele 15,00, doamnele judecător Simona Marc, Lia Savonea, Nicoleta Tint, 
Gabriela Baltag și Evelina Oprina au solicitat doamnei președinte sa accepte organizarea unei întâlniri a Secției 
pentru judecători cu domnul Tudorel Toader, ministrul justitiei, in data de 5.10.2017 de la orele 13.00 la sediul 
Consiliului, menționând ca domnul ministru si-a exprimat deja disponibilitatea de a participa la aceasta întâlnire. 
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S-a invocat necesitatea menținerii unui dialog interinstitutional pentru armonizarea viziunii inițiatorului 
proiectului de act normativ vizând legile justiției cu observațiile judecătorilor. 
Răspunzând acestei solicitări, Președintele CSM, doamna judecător Mariana Ghena, și-a exprimat întreaga 
disponibilitate de a da curs solicitărilor de eficientizare a dialogului instituțional și interinstitutional, ca premisa a 
unei colaborări deschise, care sa corespundă obiectivelor instituționale. Cu toate acestea, Președintele CSM a 
subliniat ca, în contextul în care Plenul CSM s-a exprimat asupra Proiectului de act normativ prin Hot. Nr. 
974/2017 conținând avizul negativ, Președintele CSM nu se poate substitui Plenului iar solicitarea de dialog 
trebuie adresata și comunicată tuturor membrilor CSM, iar nu doar membrilor Secției pentru judecători, astfel 
încât CSM, ca organ colegial de decizie, sa se exprime în cadrul procedurilor prevăzute de lege și regulamente, iar 
decizia astfel rezultata sa fie valorificata instituțional. 
Prin urmare, în cursul zilei de azi, 5.10.2017, nu se va organiza nicio întâlnire instituțională/oficiala intre Secția 
pentru judecători a CSM și ministrul justiției", a declarat judecatorul Stefan Lucaciuc - purtător de cuvânt CSM. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
 
 

 Deputații au votat: Banii obținuți ilegal de partide nu vor mai putea fi confiscați 
Prevederea privind confiscarea contribuțiilor financiare care nu respectă legea a fost eliminată. Camera 
Deputaților a adoptat, cu 176 voturi ”pentru”, 96 ”împotrivă” și șapte abțineri, modificări la Legea privind 
finanțarea activității partidelor politice și a campaniilor electorale. 
Deputații au aprobat raportul Comisiei juridice care include mai multe amendamente propuse de PSD, printre 
care și abrogarea prevederii referitoare la confiscarea contribuțiilor pentru campania electorală care nu respectă 
legea. În aceste condiții,  mai multe infracțiuni din Legea finanțării partidelor se vor pedepsi doar cu amenzi, nu și 
cu confiscarea sumelor respective, așa cum prevede legea în vigoare. Potrivit specialiștilor în legislația electorală, 
există posibilitatea ca care profitul unui partid să fie mai mare comparativ cu sancțiunea de care este pasibil. 
Astfel, va fi sancționată cu amenzi între 10.000 și 25.000 de lei primirea într-un an fiscal de către partidul politic 
din partea unui membru a unor cotizații a căror valoare însumată depășește limita de 48 de salarii de bază minime 
brute pe țară. Doar cu amendă va fi pedepsită primirea unor donații anuale care depășesc pragurile legale (200 de 
salarii pentru persoanele fizice și 500 pentru persoanele juridice). În aceeași categorie (amenzi între 10.000 și 
25.000 lei) sunt incluse și sumele primite de la firme care au datorii la bugetul de stat. 
De asemenea, va fi pedepsită doar cu amendă, și nu cu confiscare (între 15.000 și 50.000 lei), finanţarea de către 
partidul politic sau alianța politică a activităţii curente din alte surse de venit decât cele permise de legea 
finanțării. Un regim similar va avea și finanţarea de către partidul politic sau alianța politică a activităţii curente 
din împrumuturi primite cu încălcarea condițiilor legale. Aceeași amendă este prevăzută pentru folosirea de către 
partidul politic a  veniturilor provenite din subvenţii de la bugetul de stat pentru alte destinaţii decât cele legale. 
Deputații au decis și stabilirea unui prag minim pentru sumele alocate partidelor politice, nu numai a unuia maxim 
cum prevede legea în vigoare. 
”Suma alocată anual partidelor politice de la bugetul de stat este de cel puțin 0,01% și cel mult 0,04% din Produsul 
Intern Brut”, stipulează textul adoptat de deputați. 
Anual, până la data de 30 aprilie, partidele politice au obligația de a depune la Autoritatea Electorală Permanentă 
un raport sintetic al veniturilor și cheltuielilor realizate în anul precedent. Legislația în vigoare prevede că raportul 
trebuie să fie unul detaliat și, practic, PSD și ALDE au restrâns transparența finanțării partidelor. 
O altă modificare vizează rolul Autoritățiie Electorale Permanente (AEP), care va fi diluat. AEP are misiunea de a 
asigura organizarea și desfășurarea alegerilor și a referendumurilor, precum și îndrumarea și ghidarea partidelor 
politice, alianțelor politice, alianțelor electorale, precum și a candidaților independenți în respectarea legilor și a 
standardelor internaționale în materie. În exercitarea rolului său de control, activitatea de prevenire și îndrumare 
prevalează în fața celui sancționator.  În exercitarea rolului său de control, activitatea de prevenire și îndrumare 
prevalează în fața celui sancționator. 
USR se adresează CCR 
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USR va contesta la Curtea Constituţională actul normativ prin care se aduc modificări Legii 334/2006 privind 
finanţarea activităţii partidelor politice şi a campaniilor electorale, a anunţat, ieri, deputatul USR Stelian Ion. 
”Vom invita toate partidele politice să se alăture demersului nostru pentru că aşa cum a fost modificată Legea 
finanţării partidelor politice, este foarte grav, ne întoarcem în timp, în perioada anului 2006 când finanţările se 
făceau discreţionar, se aduceau genţi cu bani la partid fără niciun control. (...) Iniţiatorii, e vorba de opt deputaţi şi 
senatori aparţinând minorităţilor naţionale au încercat doar eliminarea unui alineat dintr-un articol al legii. 
Senatul a respins această propunere dar în camera decizională, Camera Deputaţilor, deputaţii PSD au venit cu 99 
de amendamente prin care s-a deturnat total legea de la ceea ce îşi propusese iniţial. Modificările sunt de 
substanţă, procedura este una interzisă de Constituţie şi vom ataca la CCR”, a afirmat parlamentarul USR. 
(Sursa: Romania Libera) 
 

 Eduard Hellvig, avertisment pentru Comisia SRI: 'Mă aștept ca acest control să nu se transforme într-un 
instrument cu miză politică sau mediatică' 
Eduard Hellvig, directorul SRI, se află joi la Timisoara, la Universitatea de Vest, pentru deschiderea Masterului 
Studii de Securitate Globală. În discursul susţinut în faţa studenţilor, şeful SRI a transmis un mesaj şi către Comisia 
parlamentară de control a activităţii SRI, care în ultima perioadă şi-a intensificat acţiunile, pornind de la 
dezvăluirile fostului ofiţer Daniel Dragomir. 
"SRI este astăzi în afara oricăror jocuri de putere", a afirmat Hellvig, precizând că a fost un proces de câţiva ani 
pentru ca Serviciul să ajungă în această situaţie. Hellvig a mai afirmat că şi-a exprimat întotdeauna deschiderea 
faţă de controlul asupra Serviciului manifestat prin Comisia parlamentară, dar a lansat şi un avertisment. 
"Mă aştept ca acest control să nu se transforme într-un instrument cu miză politică sau mediatică", a avertizat 
Hellvig, susţinând de asemenea că "este obligatoriu ca Servicul să beneficieze de un cadru legal complet şi 
modernizat. 
Directorul SRI a revenit cu solicitarea adoptării în Parlament a pachetului de legi pentru securizatea naţională, 
generic denumite uneori "Legile Big-Brother". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 DNA: Director din ANAF, reținut pentru mită de un milion de euro 
Ancuța Anda Macovei, director al Direcției Tehnologia Informației, Comunicații și Statistică Vamală din cadrul 
Autorității Naționale a Vămilor la data faptelor, în prezent director al aceleiași structuri din cadrul Agenției 
Naționale de Administrare Fiscală, a fost reținută joi de procurorii anticorupție pentru luare de mită. 
 „Procurorii din cadrul Direcției Naționale Anticorupție - Serviciul Teritorial Ploiești au dispus punerea în mișcare a 
acțiunii penale și reținerea, pentru 24 de ore, începând de joi, a Ancuței Anda Macovei, director al Direcției 
Tehnologia Informației, Comunicații și Statistică Vamală din cadrul Autorității Naționale a Vămilor la data faptelor, 
în prezent director al aceleiași structuri din cadrul Agenției Naționale de Administrare Fiscală, pentru săvârșirea 
infracțiunii de luare de mită”, se arată într-un comunicat al DNA, transmis joi Agerpres. 
Procurorii arată în ordonanța de reținere că, în anul 2010, în calitate de director al Direcției Tehnologia 
Informației, Comunicații și Statistică Vamală din cadrul Autorității Naționale a Vămilor, Ancuța Anda Macovei ar fi 
pretins, pentru sine și pentru o altă persoană din conducerea instituției, de la reprezentanții a două societăți 
comerciale un procentaj de 25% din valoarea unor contracte de mentenanță pentru aplicațiile componente ale 
Sistemului Informatic Integrat Vamal al Autorității Naționale a Vămilor pentru ca, în schimb, să organizeze 
procedura de licitație astfel încât să fie câștigată de o asociere din care făceau parte și cele două firme, să asigure 
buna derulare a contractelor și efectuarea plăților aferente. 
Din suma cerută, arată sursa citată, Ancuța Anda Macovei ar fi primit, în perioada 2010 - 2014, pentru sine și 
pentru cealaltă persoană, suma totală de aproximativ un milion de euro, contravaloarea unei deplasări în SUA și 
bunuri materiale de valoare. 
DNA precizează că vineri Ancuța Anda Macovei urmează să fie prezentată Tribunalului Prahova cu propunere de 
arestare preventivă pentru 30 de zile. 
(Sursa: Digi 24) 
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 OFICIAL - Pleacă Kovesi la Bruxelles? S-a înființat Parchetul European: ce atribuții va avea instituția 
Parlamentul European a aprobat înființarea Parchetului European o structură care va avea în componență câte un 
procuror din fiecare țară membră. Procedural, se va mai da un vot în Consiliul European în maxim 20 de zile, iar 
după ce va fi făcut public anunțul în Gazeta Uniunii Europene, noua instituție va fi construită și i se vor definitiva 
atribuțiile. 
În România s-a speculat intens că procurorul ce va fi trimis de țara noastră va fi Laura Codruța Kovesi, actual șef al 
DNA. 
16 state membre au notificat cele trei instituții cu privire la intenția lor de a lansa o cooperare consolidată pentru 
instituirea unui parchet european (EPPO). Parchetul European va fi responsabil de investigarea, urmărirea penală 
și aducerea în fața justiției a autorilor infracțiunilor care aduc atingere intereselor financiare ale Uniunii. 
Parchetul European va fi un organ al Uniunii, dotat cu o structură descentralizată, care va avea ca obiectiv 
integrarea autorităților naționale de respectare a aplicării legii. Un procuror european va fi șeful Parchetului 
European și fiecare membru participant va fi reprezentat cu un procuror. 
În conformitate cu regulamentul, anchetele vor fi efectuate de către procurorii europeni delegați (PED) situați în 
fiecare stat membru. Parchetul European va fi responsabil cu anchetarea, urmărirea penală și aducerea în fața 
justiției a autorilor infracțiunilor care aduc atingere intereselor financiare ale Uniunii. 
Scrisoarea de notificare primită astăzi are 16 semnatari: Belgia, Bulgaria, Croația, Cipru, Republica Cehă, 
Germania, Grecia, Spania, Finlanda, Franța, Lituania, Luxemburg, Portugalia, România, Slovenia și Slovacia. 
Se preconizează că și alte state membre se vor alătura cooperării, lucru pe care au dreptul să-l facă în orice 
moment înainte sau după adoptarea Regulamentului EPPO. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul dă banii înapoi: Milioane de români își vor primi taxele plătite, începând de la 1 ianuarie 2018 
Guvernul a completat O.U.G nr. 52/2017 privind restituirea sumelor reprezentând taxa specială, taxa pe poluare 
pentru autovehicule, taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule și timbrul de mediu pentru 
autovehicule. 
Astfel, printr-o Ordonanță de Urgență adoptată astăzi, vor fi reglementate două noi situații specifice în 
operațiunea de restituire a sumelor achitate către Fondul pentru mediu și vor fi reglementate unele prevederi 
legislative pentru a evita blocarea restituirii sau interpretări diferite ale prevederilor actuale de către personalul 
care are atribuții să le aplice. 
Noile prevederi vin în sprijinul persoanelor îndreptățite să li se restituie sumele achitate către Fondul pentru 
mediu, dar care se află în imposibilitatea de a anexa dovada plății acestora, în copie sau original. În cazul în care 
contribuabilul nu anexează documentul doveditor al plății, ANAF va verifica existența acestui document în baza de 
date. 
De asemenea, va fi reglementată și corectată situația în care o persoană să fi plătit taxa, dar să nu fi înmatriculat 
autovehiculul respectiv, drept pentru care să nu poată atașa la cererea de rambursare a taxei copii ale cărții 
autovehiculului și certificatului de înmatriculare. În acest caz, cererea de restituire va fi însoțită de documentul de 
plată, în original, care confirmă plata taxei neutilizate, document care are înscrisă mențiunea ”taxă neutilizată” și 
care este semnat și ștampilat de către persoana desemnată din cadrul Serviciului Public Comunitar Regim Permise 
de Conducere și Înmatriculări Vehicule. 
Totodată, prin Ordonanța de Urgență adoptată astăzi, se corelează unele prevederi în instituirea termenului de 
120 de zile pentru restituirea sumelor stabilite de instanțe prin hotărâri judecătorești. Mai exact, sumele stabilite 
prin hotărârile judecătorești se restituie astfel: 
Ø taxa specială pentru autoturisme și autovehicule, taxa pe poluare pentru autovehicule și taxa pentru emisiile 
poluante provenite de la autovehicule, se restituie în termen de 120 de zile de la data depunerii cererii, dar nu 
mai devreme de 1 ianuarie 2018; 
Ø timbrul de mediu se restituie de organele emitente ale acestora în termen de 120 de zile de la data depunerii 
cererii, dar nu mai devreme de 1 septembrie 2018. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Guvernul a aprobat sistemul RO-ALERT. Românii vor primi mesaje de avertizare în timp real, pe telefonul 
mobil 
 
Sistemul de avertizare a populației în situații de urgență RO-ALERT va fi implementat pe teritoriul României în 
scopul prevenirii pierderii de vieți omenești ca urmare a fenomenelor meteorologice și hidrologice periculoase, 
stabilește o ordonanță de urgență adoptată joi de Guvern. 
Potrivit unui comunicat al Executivului, prin acest sistem vor fi transmise populației mesaje de avertizare în timp 
real, prin intermediul tehnologiilor moderne din domeniul comunicațiilor și tehnologiei informațiilor. 
Sisteme similare și-au dovedit eficiența în SUA, Olanda, Lituania, Franța, Germania și Belgia. 
Guvernul precizează că RO-ALERT are o serie de avantaje: transmiterea unor mesaje de avertizare adaptate 
evenimentului iminent prin intermediul rețelelor operatorilor de telefonie mobilă; transmiterea rapidă a 
mesajelor către toți utilizatorii aflați în arealul amenințat chiar în condiții de congestie a rețelelor operatorilor de 
telefonie mobilă; afișarea instantanee a mesajelor pe ecranul terminalului mobil fără a fi necesară vreo 
intervenție a utilizatorului; repetarea ciclică a mesajelor de alertare la intervale de timp configurabile; receptarea 
mesajelor de avertizare și de către terminalele aflate în roaming; acuratețea mesajelor de avertizare, formulate 
doar pe baza informațiilor furnizate de surse autorizate. 
Sistemul va fi pus în aplicare de către MAI, prin IGSU, cu suportul tehnic al STS, și va fi operat de structurile cu 
funcționare 24/24 ale IGSU și ale structurilor subordonate acestuia. Ca sistem de backup, Departamentul pentru 
Situații de Urgență va dispune de un terminal cu aceleași funcționalități. 
Secretarul de stat — șef al DSU din MAI este desemnat responsabil pentru coordonarea tuturor activităților care 
privesc finanțarea, derularea procedurii de achiziție, livrarea și punerea în funcțiune a RO-ALERT, se precizează în 
comunicat. 
Achiziția echipamentelor hardware, a aplicațiilor software și a serviciilor de instalare și punere în funcțiune 
aferente, necesare pentru implementarea RO-ALERT, va fi realizată de IGSU în regim de urgență, conform Legii 
98/2016 privind achizițiile publice, prin procedura de negociere fără publicare prealabilă. 
"Realizarea achiziției în regim de urgență are scopul să preîntâmpine pierderea de vieți omenești și producerea de 
pagube materiale în cazul în care ar avea loc fenomene meteo periculoase. Pentru realizarea achiziției, Guvernul a 
alocat prin ordonanța de urgență adoptată astăzi 30,4 milioane de lei din Fondul de rezervă bugetară la dispoziția 
Guvernului, în bugetul MAI, pentru IGSU. Diferența dintre această sumă și valoarea contractului de achiziție 
publică încheiat în urma procedurii de atribuire se restituie la Fondul de rezervă bugetară la dispoziția Guvernului 
până la sfârșitul anului", menționează comunicatul citat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudose: Va fi implementată o nouă schemă de rambursare a supraaccizei pentru transportatoriShare pe Facebook Share pe 
Twitter 
Conform unui comunicat remis AGERPRES, UNTRR a avut joi o întâlnire, la sediul Guvernului, cu prim-ministrul 
Mihai Tudose și cu Ministrul de Finanțe, Ionuț Mișa, pentru analizarea impactului creșterii accizei și a prețului 
petrolului asupra prețului motorinei, prin analiză comparativă a prețurilor de la finalul lunii august (29 august) și 
începutul lunii octombrie (3 octombrie). 
"La întâlnirea precedentă pe tema majorării accizei la carburanți, din data de 05.09.2017, prim-ministrul a dat 
asigurări UNTRR că este deschis pentru a relua rambursarea unei părți din supraacciză către transportatorii rutieri 
dacă se vor înregistra majorări de preț la motorină proporționale cu majorarea accizei după 15 septembrie și 1 
octombrie, ținând cont de eventuale influențe ale prețului petrolului și prețului motorinei fără taxe și TVA în 
România și țările învecinate. Având în vedere că majorarea accizei a avut un impact semnificativ în creșterea 
prețurilor la carburanți, premierul a confirmat deschiderea ca o parte din supraacciza la carburanți să fie 
rambursată transportatorilor rutieri", se menționează în comunicatul citat de agerpres.ro. 
În vederea stabilirii detaliilor necesare, UNTRR a solicitat o întâlnire de lucru cu Ministerul Finanțelor Publice prin 
care să se analizeze cifrele reale privind volumele alimentate și diferențele de preț față de țările vecine, pentru 
stabilirea mecanismului de rambursare a supraaccizei, cât și cuantumul care ar urma să fie restituit, astfel încât 
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să se asigure competitivitatea transportatorilor români în raport cu cei est-europeni. Propunerile întâlnirii de 
lucru ar urma să fie prezentate pentru aprobare ministrului de Finanțe și premierului. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 RĂZBOIUL GAZELOR - BRM contestă exclusivitatea OPCOM la tranzacționarea gazelor. Acuzații grave... Share pe Twitter 
Gabriel Purice, preşedintele BRM, 
"Evident, vom contesta prevederile abuzive ale amendamentelor la Legea 123/2012 trecute astăzi (n.r ieri) prin 
vot de către domnul Iulian Iancu în Comisia de Industrii şi Servicii într-un stil de şedinţă de partid, stil pe care îl 
credeam uitat de mai bine de 28 de ani. Vom ataca legea prin toate mijloacele, atât în ţară la Curtea 
Constituţională şi în instanţe cât şi la Comisia Europeană, la Bruxelles. Având în vedere că este vorba de prima 
naţionalizare care are loc în România după anul 1990, va fi o speţă interesantă'' a declarat, miercuri, pentru ziarul 
Bursa, președintele BRM Gabriel Purice. 
,,Încă nu ne este clar cum poate fi retrasă o licenţă acordată pentru 30 de ani, care a condus la operaţionalizarea 
unei pieţe benefice pentru toţi participanţii şi, în ciuda dezinformărilor domnului Iulian Iancu, şi pentru 
consumatorii finali. Evident, mijloacele specifice inchiziţiei de care s-a dat dovadă până acum nu au limită, dar 
vom acţiona în consecinţă la momentul potrivit. Suntem însă în continuare optimişti că înţelepciunea 
parlamentarilor României şi a conducătorilor acestuia va duce la respingerea amendamentelor în discuţie,'' a 
adăugat Purice. 
Comisia Europeană a transmis, în vară, că propunerea ca producţia de gaze să fie tranzacţionată în totalitate pe 
OPCOM este problematică.  
(Sursa: Realitatea) 
 

 Sprijin financiar acordat producătorilor din sectorul fructelor şi legumelor 
Executivul a aprobat, în şedinţa de astăzi, Hotărârea privind acordarea de ajutor financiar organizațiilor de 
producători şi altor forme asociative pentru comercializare din sectorul fructelor şi legumelor. 
Actul normativ creează cadrul legal pentru acordarea de ajutor financiar organizațiilor de producători şi a altor 
forme asociative pentru comercializare din sectorul fructelor şi legumelor, care se asigură din Fondul European de 
Garantare Agricolă (FEGA), urmare a modificării legislaţiei UE în sectorul fructelor şi legumelor. De asemenea, se 
reglementează şi atribuţiile Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, precum şi atribuţiile Agenţiei de Plăţi şi 
Intervenție pentru Agricultură. 
Prin acordarea acestui ajutor financiar se continuă procesul de consolidare a formelor asociative în sectorul 
fructelor şi legumelor, având în vedere stimularea funcționării organizațiilor de producători. Continuarea acordării 
sprijinului financiar comunitar aferent programelor operaţionale implementate de organizaţiile de producători 
asigură obţinerea de producţii continue şi constante, în directă legătură cu exigenţele marilor lanţuri de magazine, 
precum şi obţinerea unui disponibil de fructe şi legume pentru export. 
Pentru a beneficia de ajutor financiar, beneficiarii trebuie să depună şi să aibă aprobat un program operaţional. 
Programele operaționale au o durată minimă de 3 ani şi maximă de 5 ani. 
Ajutorul financiar din partea UE va fi egal cu valoarea contribuțiilor financiare ale membrilor sau ale organizației 
de producători plătite efectiv, dar limitat la 50% din valoarea reală a cheltuielilor suportate de organizația de 
producători, conform programului operaţional aprobat. 
Sprijinul financiar comunitar este limitat la 4,1% din valoarea producției comercializate (VPC) a fiecărei organizații 
de producători, pragul putând fi majorat în funcție de anumite criterii. Procentul de 4,1% din VPC poate fi majorat 
la 4,6% din VPC în cazul organizațiilor de producători şi la 4,7% din VPC în cazul altor forme asociative pentru 
comercializare, cu condiția ca suma ce depășește 4,1% din VPC să fie destinată măsurilor de prevenire şi 
gestionare a crizelor. 
Organizațiile de producători recunoscute până la data intrării în vigoare a prezentei hotărâri îşi păstrează 
recunoașterea şi pot beneficia de prevederile acesteia, cu condiția respectării obligațiilor asumate la data 
recunoașterii. 
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Organizațiile de producători care au un program operaţional aprobat înainte de data intrării în vigoare a prezentei 
hotărâri solicită în scris la centrele județene ale APIA, până la data de 1 noiembrie 2017, după caz continuarea/ 
modificarea/ înlocuirea programului operaţional pentru a beneficia de prevederile hotărârii. 
Prevederile se aplică inclusiv programelor operaţionale depuse spre aprobare pentru care nu a fost finalizată 
procedura de aprobare până la data intrării în vigoare a prezentei hotărâri. 
Prin acordarea sprijinului financiar se urmărește creșterea cantitativă şi calitativă a produselor din sectorul fructe 
şi legume şi creșterea nivelului de valorificare a producției, care împreună pot asigura stabilizarea nivelului 
prețurilor produselor pe piaţă; asigurarea materiei prime pentru unitățile de procesare; echilibrarea balanței 
comerciale prin stimularea ofertei de legume-fructe din producția autohtonă. 
Totodată, act normativ prevede adoptarea de norme pentru punerea în aplicare a prevederilor acestei hotărâri, 
care se aproba prin ordin al ministrului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale. 
La data intrării în vigoare a prezentei hotărâri, Hotărârea Guvernului nr. 1078/2008 privind acordarea de sprijin 
financiar grupurilor de producători recunoscute preliminar şi organizațiilor de producători în sectorul fructe şi 
legume, cu modificările şi completările ulterioare, se abrogă. 
Informaţii suplimentare: 
România se confruntă cu un grad scăzut de asociere a producătorilor agricoli din sectorul legume şi fructe. În 
prezent, la nivel naţional funcționează 24 organizaţii de producători recunoscute. Aceste forme asociative din 
sectorul legume fructe s-au înființat la inițiativa producătorilor, având că principal obiectiv concentrarea ofertei şi 
comercializarea produselor membrilor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Guvernul trece la ANGAJĂRI MASIVE: S-au DEBLOCAT posturile în două ministere importante 
Guvernul a aprobat astăzi, prin două Memorandumuri, deblocarea unor posturi vacante din cadrul Ministerului 
Afacerilor Interne, Ministerului Dezvoltării Regionale, Administrației Publice și Fondurilor Europene și din cadrul 
unor instituții publice și organe de specialitate ale administrației publice centrale aflate în subordinea 
M.D.R.A.P.F.E., în vederea ocupării lor prin concurs. În cazul ambelor ministere, ocuparea posturilor se va face cu 
încadrarea în cheltuielile de personal aprobate cu această destinație în bugetele aferente. 
În cazul Ministerului Afacerilor Interne este vorba despre 616 funcții de conducere pentru care a fost dispusă 
prelungirea împuternicirii, dintre cele 1.275 funcții de conducere ale căror atribuții sunt exercitate cu caracter 
temporar, prin împuternicire, după caz, de către polițiști și cadre militare. Potrivit prevederilor Legii nr. 360/2002 
privind Statutul polițistului și ale Legii nr. 80/1995 privind statutul cadrelor militare, ambele cu modificările și 
completările ulterioare, împuternicirea poate fi dispusă pentru o perioadă de până la 6 luni, iar prelungirea 
împuternicirii poate fi dispusă, pentru încă maximum 6 luni, perioadă în care este obligatorie organizarea şi 
desfăşurarea concursului pentru ocuparea postului vacant. Astfel, perioada maximă pentru care poate fi dispusă 
împuternicirea aceleiaşi persoane este de un an, iar în situaţia în care respectivul post vacant nu se ocupă prin 
una din modalităţile prevăzute de lege, este necesară împuternicirea unei alte persoane. Acest aspect are 
consecinţe atât asupra asigurării continuităţii actului managerial de către persoane care deţin cunoştinţele 
necesare şi au dobândit experinţă în respectivul domeniu, cât şi asupra stabilităţii la locul de muncă. 
În contextul deficitului major de personal generat de ieșirile din sistem ca urmare a accesării dreptului la pensie 
de către polițiști și cadrele militare în activitate sau a modificării/încetării raporturilor de serviciu ale titularilor 
acestora, deblocarea acestor posturi a fost aprobată prin Memorandum, având în vedere că posturile respective 
nu fac obiectul excepțiilor prevăzute în Ordonanța Guvernului nr. 3/2017 privind unele măsuri pentru 
administrația publică centrală, care suspendă, până la data de 31 decembrie 2017, ocuparea prin concurs sau 
examen a posturilor vacante sau temporar vacante. 
Printr-un alt Memorandum, Guvernul a aprobat posturile vacante sau temporar vacante care urmează să fie 
ocupate prin concurs sau examen din cadrul aparatului propriu al Ministerului Dezvoltării Regionale, 
Administrației Publice și Fondurilor Europene, Inspectoratului de Stat în Construcții, Institutului Național de 
Administrație, Agenției Naționale de Cadastru și Publicitate Imobiliară, precum și din cadrul instituțiilor publice cu 
personalitate juridică ale Agenției. 
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Decizia a fost luată pentru utilizarea eficientă a resurselor umane disponibile și cu expertiză în domeniile specifice 
acestor instituții, în scopul atingerii obiectivelor asumate pentru fiecare domeniu prin Programul de Guvernare. 
Concret, este vorba despre funcții de conducere și de execuție repartizate după cum urmează: 80 de posturi din 
cadrul aparatului propriu al Ministerului Dezvoltării Regionale, Administrației Publice și Fondurilor Europene, 6 
posturi din Inspectoratul de Stat pentru Construcții, 25 de posturi din Institutul Național de Administrație. Pentru 
Agenția Națională de Cadastru și Publicitate Imobiliară și instituțiilor publice cu personalitate juridică ale Agenției, 
Memorandumul prevede ocuparea, la nivel central și teritorial, a unui număr de 104 posturi subvenționate de la 
bugetul statului și alte 75 finanțate din venituri proprii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Noi PUTERI pentru Poliția Locală: Ce atribuții în plus a primit de la Guvern 
Atribuțiile poliției locale în domeniul protecției mediului vor include și monitorizarea depozitelor de deșeuri, în 
scopul prevenirii declanșării unor incendii cu consecințe grave pentru viața oamenilor, mediu și bunuri materiale. 
Măsura a fost aprobată de guvern în ședința de astăzi, printr-o Ordonanță de urgență care completează art. 9 din 
Legea poliției locale nr. 155/2010. 
Situația extraordinară care a determinat promovarea actului normativ este reprezentată de incendiul recent la 
depozitul de deșeuri din Măldărești, județul Vâlcea, și de riscul ca acest tip de incident să se producă și în alte 
localități. 
Totodată, s-a avut în vedere evitarea sancționării României de către Curtea de Justiție a Uniunii Europene (CJUE), 
în contextul deciziei Comisiei Europene (CE) de a sesiza această instituție pentru neîndeplinirea, de către țara 
noastră, a obligației de a închide depozitele de deșeuri neconforme, potrivit prevederilor Directivei 1999/31/CE. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Taxa auto va putea fi recuperată mai ușor de către cei care au pierdut documentele de plată 
Taxa auto achitată până în prezent va putea fi recuperată mai uşor. Guvernul a adoptat o ordonanţă de urgenţă 
pentru cei care nu puteau prezenta unele documente. Detalii ne dă Diana Brancuș. 
Cei care au achitat taxa de mediu dar nu mai pot prezenta dovada plății își vor putea recupera mai ușor banii 
achitați Fondului de Mediu pentru că ANAF va verifica în propria bază de date dacă persoana în cauză chiar a 
plătit acei bani, a transmis Diana Brâncuș, pentru Telejurnal. Și cei care au plătit dar nu au mai înmatriculat 
mașina vor fi sprijiniți. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Guvernul alocă 6 milioane de lei pentru evenimentele desfăşurate la Iaşi cu ocazia Centenarului Marii Uniri 
Guvernul alocă 6 milioane de lei pentru evenimentele care se vor desfăşura în 23 şi 24 noiembrie la Iaşi cu ocazia 
Centenarului Marii Uniri, potrivit unei hotărâri aprobate în şedinţa de joi. Printre acţiunile de la Iaşi se numără 
organizarea unei şedinţe festive de guvern în Biblioteca Universităţii Tehnice Gh. Asachi, reiterarea unui scurt 
traseu feroviar între gara Ciurea şi gara Iaşi, pentru comemorarea celor peste 1000 de morţi în accidentul feroviar 
produs în iarna anului 1916 la Iaşi, precum şi organizarea, simbolic, a unei „Mari Adunări”. Se are în vedere şi 
reabilitarea a 10 monumente de pe raza judeţului Iaşi dedicate Primului Război Mondial. 
Potrivit hotărârii aprobate joi, Guvernul va contribui cu 5.956.300 de lei, pentru desfăşurarea evenimentelor de la 
Iaşi, sumă care se adaugă fondurilor obţinute de autorităţile locale din alte surse, precum donaţiile şi 
sponsorizările. Banii alocaţi provin din Fondul de rezervă bugetară la dispoziţia guvernului, prevăzut în Bugetul de 
stat pe anul 2017. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Hunedoara: Minerul internat la Spitalul din Petroșani este stabil, conștient; nu necesită operație sau transfer 
Minerul internat la Spitalul din Petroșani este conștient, cooperant, are răni ușoare și nu are nevoie deocamdată 
de transfer în altă clinică, au declarat vineri dimineața, pentru AGERPRES, reprezentanți ai unității medicale. 
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"Este stabil, a venit stabil, a rămas stabil în cursul dimineții. Este conștient, cooperant, nu necesită intervenții 
chirurgicale, nu necesită transfer în nicio altă clinică, pe moment", a precizat, pentru AGERPRES, unul din medicii 
Urgenței spitalului din Petroșani. 
Întrebat dacă minerul are răni ușoare, medicul a răspuns afirmativ. 
Acesta este unul din cei doi mineri scoși în viață din subteran, în urma accidentului de la mina din Lupeni. Celălalt 
miner rănit este mai grav, motiv pentru care a fost transportat de urgență la spitalul Floreasca din București. Cel 
de al treilea miner blocat în subteran a decedat. 
Ministrul Energiei Toma Petcu a declarat, la momentul scoaterii din subteran a minerului transportat ulterior la 
Spitalul din Petroșani, că acesta are "o ușoară rană la picior, dar superficială". 
Joi după-amiaza a avut loc o surpare într-o galerie la Mina Lupeni, din Valea Jiului, care a surprins o echipă de 11 
mineri. Opt dintre aceștia au reușit să iasă la suprafață, trei rămânând blocați sub dărâmături. 
Ministrul Energiei, Toma Petcu, a anunțat că vineri, la ora 11,00, va avea o întâlnire cu liderul de sindicat și cu cele 
opt persoane care s-au salvat, și că și-ar dori să discute și cu salvatorii. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul energiei, explicații despre starea minei Lupeni 
Exploatarea de la Lupeni se află pe lista minelor nerentabile, unde ar trebui oprită activitatea. În ultimii 10 ani au 
fost lansate mai multe calendare de închidere a explotărilor din Valea Jiului. Într-un memorandum aflat în vigoare 
în acest moment, termenul de închidere este stabilit pentru anul viitor. Ministrul energiei, Toma Petcu, a explicat 
că închiderea minei nu înseamnă însă, automat, şi oprirea activităţii.0:00 
„Perioada de închidere se face prin exploatare. Cu alte cuvinte, extracțiile pot continua. Chiar și pe perioada de 
închidere, când se va stabili ea pe noua procedură și pe noul termen stabilit de Comisia Europeană, va fi o 
închidere tot prin exploatare. Nu va fi o închidere mâine sigilăm mina și nimeni nu mai intră în ea!”, a explicat 
ministrul Toma Petcu. 
„Pentru noi au fost prioritare investițiile în securitate muncii și am dat dispoziții companiei care se ocupă de 
închiderea minelor, cât și minelor în exploatare. Complexul e într-o situație fericită față de începutul anului, are 
sumele disponibile în conturi pentru a face achiziții de materiale”, susține ministrul energiei. 
„Din cauza istoricului nefericit al companiei, relația cu partenerii nu mai e aceeași. Conducerea a încercat să-i 
convingă de bonitatea companiei pentru a plăti aceste echipamente, dar avem și blocaj pe legea achizițiilor și ne 
gândim pentru minele în curs de închidere să găsim proceduri mai ușoare”, a spus Toma Petcu. 
Un accident de muncă a avut loc joi, la mina din Lupeni. Un miner și-a pierdut viața și doi au fost răniți, după ce au 
fost prinși de o surpare. Ei făceau parte dintr-o echipă de 11 oameni. Rudele și sindicaliștii acuză că în ciuda 
semnalelor de alarmă, mina se afla într-o stare precară din punct de vedere al securității muncii. 
Ministrul Petcu se va întâlni vineri cu minerii care se aflau în mină în momentul producerii accidentului, precum și 
cu minerii care i-au salvat pe cei doi ortaci rămași în viață. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Alte trei aeronave F-16 Fighting Falcon intră vineri oficial în dotarea Forţele Aeriene Române 
Alte trei aeronave F-16 Fighting Falcon intră vineri în dotarea Forţele Aeriene Române, ceremonia de recepţie 
fiind programată să se desfăşoare în Baza 86 Aeriană „Locotenent aviator Gheorghe Mociorniţă” de la Borcea, 
judeţul Călăraşi. 
"Vineri, 6 octombrie, de la ora 12.00, în Baza 86 Aeriană „Locotenent aviator Gheorghe Mociorniţă” de la Borcea, 
judeţul Călăraşi, va avea loc ceremonia oficială de recepţie a unei noi serii de trei aeronave multirol F-16 Fighting 
Falcon.", anunţă MApN, conform News.ro. 
Ceremonia se va desfăşura în prezenţa secretarului de stat Mircea Duşa, şeful Departamentului pentru politica de 
apărare şi planificare, a generalului-locotenent Laurian Anastasof, şeful Statului Major al Forţelor Aeriene şi a unei 
delegaţii portugheze condusă de secretarul de stat pentru apărare din Republica Portugalia, Marcos Perestrello, 
precizează ministerul. 
La finalul ceremoniei, cei doi secretari de stat se vor întâlni cu detaşamentul portughez dislocat în această 
perioadă din Baza Aeriană 5 Monte Real în Baza 86 Aeriană Borcea. 
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Prin preluarea celor trei aeronave, Forţele Aeriene Române finalizează Faza I de introducere în serviciu a 
avioanelor multirol. 
Secretarul de stat pentru politica de apărare şi planificare, Mircea Duşa, şi şeful Statului Major al Forţelor Aeriene, 
generalul-locotenent Laurian Anastasof au participat, în 27 septembrie, în Baza Aeriană din Monte Real, 
Portugalia, la ceremonia de predare-primire a celor trei aeronave, modernizate la standardul F-16 MLU 5.2R. 
Prin preluarea aeronavelor, Forţele Aeriene Române finalizează Faza I de introducere în serviciu a avioanelor 
multirol F-16 Fighting Falcon, anunţă MApN. 
Achiziţia a fost făcută în conformitate cu prevederile Legii nr. 240/2013. Contractul, în valoare de circa 628 
milioane euro cu TVA, încheiat între Guvernul României (prin Compania Naţională Romtehnica S.A.) şi cel al 
Republicii Portugheze a intrat în vigoare la data de 30 septembrie 2013. Primele şase aeronave din escadrila de 12 
avioane multirol incluse în acordul româno-portughez au intrat în dotarea Forţelor Aeriene Române în data de 29 
septembrie 2016, iar următoarele trei pe 16 decembrie 2016. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Adunarea parlamentară NATO începe azi. Peste 50 de delegații la București 
Adunarea Parlamentară a NATO se reunește în Capitală, la Palatul Parlamentului, de vineri până luni. Peste 50 
de delegații naționale vor fi prezente la București. Șeful AP NATO, Paolo Alli, secretarul general AP NATO, David 
Hobbs, vor deschide lucrări le de vineri, printr-o conferință de presă. La sesiunea plenară de luni vor participa 
secretarul general al Organizaţiei Tratatului Nord-Atlantic, Jens Stoltenberg, alături de șeful statului Klaus 
Iohannis şi de preşedinţii celor două Camere, Liviu Dragnea și Călin Popescu-Tăriceanu.  
 
Adunarea, aflată la a 63-a sesiune anuală, se va desfăşura la Palatul Parlamentului. La eveniment participă peste 
50 de delegaţii parlamentare naţionale ale statelor membre şi statelor cu statut de asociat, de partener regional şi 
mediteranean asociat şi de observator, precum şi invitaţi din România şi din străinătate, informează Agerpres. 
Discuţiile se vor axa pe teme de actualitate privind securitatea internaţională, comisiile de specialitate urmând să 
adopte mai multe rapoarte care au fost dezbătute cu ocazia sesiunii de primăvară care a avut loc, în acest an, la 
Tbilisi, în Georgia.  
Cele cinci comisii de specialitate - Comisia politică, Comisia pentru apărare şi securitate, Comisia pentru ştiinţă şi 
tehnologie, Comisia pentru dimensiunea civilă a securităţii şi Comisia pentru economie şi securitate - vor dezbate 
o serie de rapoarte pe teme de securitate şi apărare, subiectele specifice urmând să fie discutate împreună cu 
reprezentanţi ai guvernelor din ţările membre, din lumea academică, reprezentanţi ai societăţii civile şi ai NATO.  
Printre subiectele abordate se numără sprijinirea operaţiunilor NATO în Afganistan, cooperarea mai strânsă 
NATO - UE, stabilitatea şi securitatea din zona Mării Negre, riscurile instabilităţii în Asia de Est, criza umanitară 
din Siria şi Irak. 
În deschiderea sesiunii plenare de luni, care va fi prezidată de preşedintele Adunării Parlamentare NATO, Paolo 
Alli, vor lua cuvântul preşedintele României, Klaus Iohannis, preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, 
preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, şi secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg. Cu această 
ocazie, va fi prezentat şi supus la vot proiectul de buget al Adunării pentru anul 2018, vor avea loc alegeri 
pentru unele funcţii de conducere şi vor fi dezbătute şi votate rezoluţiile comisiilor de specialitate.  
În jur de 2.000 de persoane vor participa la Adunarea Parlamentară a NATO, iar cheltuielile cu acest eveniment 
sunt de peste 10 milioane de lei.  
„Fondurile necesare organizării sesiunii anuale AP NATO, din România, au fost asigurate printr-o Hotărâre de 
Guvern, cheltuielile au fost împărţite între Senat şi Camera Deputaţilor, conform unui protocol. S-au achiziţionat 
pentru acest eveniment sistemul audio-video din sala plenară, sistemul de traducere din cadrul sălilor de 
conferinţă de presă, sistemul de iluminat din sala plenară, autoturismele pentru protocol şi pentru delegaţii, 
logistica IT pentru sălile în care se vor desfăşura cele mai importante lucrări ale AP NATO. Cheltuielile totale sunt 
de 10.898.000 de lei”, a declarat secretarul general al Camerei Deputaţilor, Silvia Mihalcea, joi, la Parlament, 
citată de Agerpres. 
Adunarea Parlamentară a NATO reprezintă un important forum pentru dialogul parlamentar internaţional. 
Sesiunile anuale ale Adunării Parlamentare NATO sunt cele mai importante evenimente din activitatea 
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organizaţiei şi sunt găzduite, prin rotaţie, de statele membre şi asociate. România a mai găzduit reuniuni ale 
Adunării Parlamentare NATO în anii 1997 şi 2011.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 NEBUNIE totală în Spania: Curtea Constituțională, decizie RADICALĂ în privința Cataloniei 
Curtea Constituțională a Spaniei a decis să anuleze sesiunea plenară a Parlamentului Catalan. În această ședință 
urma să se discute despre data la care se va proclama independența regiunii Catalonia. 
Curtea Constituțională consideră că o astfel de declarație a deputaților catalani a încălca Constituția, ceea ce ar 
conduce la pierderea mandatelor. 
O asemenea decizie ar reprezenta o ”încălcare a Constituţiei”, subliniază Curtea. 
Premierul spaniol Mario Rajoy a îndemnat anterior Guvernul regional  să nu declare independenţa Cataloniei faţă 
de Spania, după referendumul pe tema autodeterminării ilegal de duminică. 
Preşedintele regiunii Catalonia Carles Puidgemont a anunţat că ar putea să declare independenţa regiunii la 
începutul săptămânii viitoare. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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